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JEGYZŐKÖNYV 

 

Jászfényszarui Települési Értéktár Bizottság üléséről 

 

Ideje: 2023. június 22. (csütörtökön) 10:00 óra 

Helyszín: Petőfi Sándor Művelődési Ház és Könyvtár, Jászfényszaru 

 

Jelen vannak:  

 

Győri János Bertalan elnök 

dr. Farkas Kristóf Vince tag 

Kovács Béláné Pető Magdolna tag 

Kovácsné Pető Katalin tag 

Nagy Józsefné tag 

Ördögné Czeglédi Mária tag 

Tóth Tibor a FÉBE elnöke tag  

Bordásné Kovács Katalin tag 

 

Győriné dr. Czeglédi Márta állandó meghívott 

Dr. Voller Erika állandó meghívott 

Dr. Sándorné Győri Márta állandó meghívott 

Hortiné dr. Bathó Edit állandó meghívott 

Győri János Bertalan nagy tisztelettel köszöntött mindenkit a települési értéktár bizottság 

alakuló ülésén. Elmondta, hogy ez év március 29-én az önkormányzat létrehozta ezt a 

bizottságot gyakorlatilag nem kell megismételni a személyeknek a neveit akik benne vannak, 

mindenki kapott levélben vagy e-mailben értesítést. A testület elnöknek választotta igaz nem 

ez a fő profilja, de megpróbál eleget tenni, hogy ez a bizottság Jászfényszaru vonatkozásában 

megfelelő módon üzemeljen. Jegyzőkönyvet készítünk az ülésről. Jegyzőkönyv készítésre 

Baranyi Anitát kérte. Adminisztratív feladatokat a hivatal végzi, melynek okán elkészítette a 

működési és szervezeti szabályzatot, amiből kapott mindenki, amiben le van írva, hogy a 

jegyzőkönyvet aláírja a jegyzőkönyvvezető és az elnök.  

Meghívóba az SZMSZ áttekintése, a települési értéktárba történő felvétel egyeztetése, a 

feladatok üzemeltetése, negyedik pontban a szakmai tanulmány szervezése szerepel. Az 

értéktár bizottság létrehozásának vannak jogi hátterei 2012. évi XXX. törvény rendelkezik 

a  települési, tájegységi és megyei értéktárak létrehozásáról és gondozásáról. A 324/2020. (VII. 

1.) Korm. rendelet a magyar nemzeti értékek és hungarikumok értéktárba való felvételéről és 

az értéktár bizottságok munkájának szabályozásával foglalkozik. Pető Magdolna jelezte, hogy 

a Bedekovics Lőrinc Népfőiskolai Társaság (BLNT)  már jegyzett ez a nemzeti érték. Azért 

hoztuk létre, hogy minél közelebb kerüljünk azokhoz a dolgokhoz amik itt Jászfényszarun 

nemzeti értéknek tekinthetünk.  

Kérte az észrevételeket a meghívóban szerepló napirend pontokkal kapcsolatosan. Mivel nem 

volt, szavazásra bocsájtotta.  

A Jászfényszarui Települési Értéktár Bizottság 8 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
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1/2023. (VI.22.) Jászfényszarui Települési Értéktár Bizottság határozata  

a meghívóban szereplő napirendi pontokról, valamint a jegyzőkönyvet vezető és hitelesítő 

személyekről 

A Jászfényszarui Települési Értéktár Bizottság elfogadta a meghívóban szereplő napirendi 

pontokat. Jegyzőkönyvvezetőnek Baranyi Anitát és jegyzőkönyvet hitelesítőknek Győri Jánost, 

választották. 

 

1. SZMSZ áttekintése, működés megbeszélése 

2. Települési értéktárba történő felvétel elveinek egyeztetése 

3. Feladatok ütemezése 

4. Szakmai tanulmányút szervezése 

5. Egyebek 

 

 

1. SZMSZ áttekintése, működés megbeszélése 

2. Települési értéktárba történő felvétel elveinek egyeztetése 

3. Feladatok ütemezése 

 

Győri János Bertalan javasolta, hogy az első három napirendi pont együttesen kerüljön 

megtárgyalásra. Kérte az észrevételeket a Szervezeti és Működési szabályzattal kapcsolatosan. 

Mivel nem volt, szavazásra bocsájtott a javaslatot az előterjesztésnek megfelelően 

 

A Jászfényszarui Települési Értéktár Bizottság 8 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

2/2023. (VI.22.) Jászfényszarui Települési Értéktár Bizottság határozata  

Települési Értéktár Bizottság Szervezeti és Működési Szabályzatáról 

A Jászfényszarui Települési Értéktár Bizottság elfogadta a Települési Értéktár Bizottság 

Szervezeti és Működési Szabályzatát az előterjesztésnek megfelelően.  

 

Határidő: folyamatos 

 

1. Települési értéktárba történő felvétel elveinek egyeztetése 

2. Feladatok ütemezése 

Győri János kérte az észrevételeket.  

 

Győriné dr. Czeglédi Márta hozzászólni nem szeretne, de kérte, hogy Bathó Edit mondjon 

néhány mondatot, hogy mik a tapasztalatok, mert köztünk Editke a legjártasabb a témába. 

Hortiné Bathó Edit üdvözöl mindenkit, köszönöni hogy meghívást kapott. Igyekszik segíteni 

a munkát. Az értéktár bizottságuk 2013-ban alakult meg, 5 taggal. Jászberényben van egy 

múzeum amibe elhelyezték az értéktárat. Az önkormányzat is így gondolkodott, hiszen a 

törvény megjelenése előtt is nyilvántartottuk műemlékeket, köztéri szobrokat. Amikor 

elkezdték a munkát az elején sok bizonytalanság volt p:. az élő emberek munkásságát nem 

vehetik fel akár milyen remekül is dolgozik. Személy szerint tagja a megyei értéktárnak is, ahol 

nagyon szigorú szabályokat hoztak. Voltak a kezdteti időszakban értelmezési problémák, 

sajnos ennek esett áldozatul a Jász kürt is. A felévételi adatlapok kitöltésével nagyon sok 
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problémájuk volt, ami elengedhetetlen az értéktárban történő javaslathoz. Ennek okán egy 

egyserűsítettet készítettek. 

Jelenleg a Jászkürt ( ország egyik legrégebbi történelmi ereklyéje) és a Csángó fesztivál kiemelt 

nemzeti érték lett, de 4 évnek kellett eltelnie mikorra ez megtörtént. A viselet, a hímzés nem 

került be, pedig a jász viseletet most többet használjuk nem úgy, mint a kalocsai, matyók, hiszen 

ők csak színpadra veszik fel, és nem járnak az ünnepeken ilyen viseletekbe. Beépült a mai 

korunkba, hordhatóvá vált és nem találták méltónak a felvételét.  Viszont bekerültek a város 

számára értékes fák. Ki kell dolgozni azt a szisztémát, hogy működőképes legyen ez a bizottság, 

és ne rettentsük el az embereket egy bonyolult űrlappal. 

Győri János Bertalan úgy gondolja, hogy ebbe az értéktárba a jászfényszarui értékek 

kerülhetnek. Értéktár bizottság nélkül is vannak összegyűjtött értékek Jászfényszarun, jelen 

pillanatban, nem csak Jászfényszarun hanem minden településen. Most adtunk neki egy nevet 

és folytatjuk tovább ezen a néven belül azoknak a gyűjtését és további felterjesztését a 

legmagasabb szintre. Nem olyan bonyolult űrlap kell ahhoz, hogy valaki azt mondja a háza előtt 

lévő fa már 300 éves és vagy 200 éves és jászfényszarunak Hungarikuma vagy jászfényszarui 

érték. El sem lehet némelyik űrlapokon igazodni, igaza van Editkének, hogy egyszerűbb űrlap 

kell ezekhez a dolgokhoz.  

Hortiné Bathó Edit nagyon örül neki, hogy ebben a körben így lehet erről gondolkodni és 

beszélni. Ami a feladatuk, hogy egy adott szempont rendszer szerint összesítsék a helyi 

értékeket. Írja a jogszabály, hogy értéktárba kerülhet a magyarság szellemi és anyagi alkotása, 

ember alkotta és természet alkotta, ebben minden belefér amit csak mi gondolunk. Fényszarun, 

bizonyos szempontból sokkal előrébb van mint más települési értéktár olyan  tekintettben, hogy 

nálunk van egy értéktárnak kialakított helység. Ott van Tóth Tibor, aki egy személyes érték 

felügyeletként, szívvel lélekkel ezt a dolgot csinálja.  

Itt mindenki olyan ember, aki elkötelezett Jászfényszaru iránt. Jó lesz, ha egy helyen össze 

gyűjtjük ezeket a dolgokat. Különböző értéktári leírások találhatóak, a féloldalastól a 10 oldalas 

leírásig minden található. Nincs az kőbe vésve, hogy mindenről 10 oldalas szakdolgozatot 

kellene írni, hanem a dolognak a leírásától függ, mert valamit nem lehet fél oldalnál többet 

recézni 

A következő lépés, hogy azt mondjuk ez olyan érték, hogy a megyei értéktárba is felkerüljön 

vagy Hungarikum legyen. Mindenkinek van valami területre rálátása mindenkinek az 

értékrendje nagyon a helyén van, ráadásul több korosztályból is képviselve van. Kezdésként 

egy adatlapot kell megszerkeszteni. Javasolja, hogy elsőnek azokat az értékeket vegyék számba 

amik már megvannak. Nem kell egyszerre száz értéket felvenni ebbe az értéktárba, hanem 

szépen folyamatosan haladni.  Tegyük fel, ha minden bizottsági tag csak egyetlen egy értéket 

vállal abból amit eldöntenek a közös ülésen akkor évente 16 értéket tudnának felvenni az 

értéktárba vagy talán többet is.  Tóth Tibor már egyszer össze gyűjtötte a könyvében a 

Jászfényszarun épített és természeti értékeit. Ez a könyv is lehet a kiindulási alap.  

Bordásné Koács Katalin szerint a Rostélyos kalácsot az elsők között kell felvenni az 

értéktárba erről már Réz Bertold segítségével és Kati nénivel, aki ennek nagy tudója készült 

egy felvétel. Mézeskalácsról is készült egy felvétel ami dobozba van még.  

Győri János Bertalan annyit szeretne hozzá tenni a dologhoz, most kiosztott két 

dokumentációból az egyik a helyi felvétel a másik meg a felterjesztésre vonatkozik. Véleménye 
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szerint a meglévő értékek felvételével kell elsősorban foglalkozni és arról véleménye szerint 

nem kell papír, és csak azt követően publikálni a „lakosság” felé. Abból kell kiindulni ami jelen 

pillanatban megvan. Ami össze van már gyűjtve arról nem kell ilyen papír? 

Hortiné Bathó Edit szükséges a dokumentáció, mert így lesz egységes nyilvántartás. 

Győri János Bertalan kérdése volt, hogy azzal a nénivel hogyan írassuk alá aki már meghalt 

vagy, hogyan működik ez fizikailag? 

Dr. Sándorné Győri Márta kérdése volt, hogy bárki tehet javaslatot?   Fel lehetne venni a 

templomot, Hét vezér fákat, IV. Béla szobrot vagy a városháza régi épületét és ezzel 

elindulhatnának.  

Hortiné dr. Bathó Edit elmondja, hogy a települési értéktáraknál ez egy adatbázis lesz. A 

jövőbe jól használható adatbázis lesz. pl. valaki valamit szeretne tudni a templomról akkor ezt 

kikeresheti és ott van rajta, fotókkal minden információval ellátva. Terjedelem tekintetében 

nyilván a templomról többet lehet leírni, mint mondjuk egy emléktábláról. Az emléktáblákról 

annyit kell írni, hogy érthető legyen és minden fontos információ benne legyen. 

Kovács Béláné Pető Magdolna kettő dologra szeretne reagálni. Akkor, amikor ezt a törvényt 

létrehozták, egy rendszerző szándék volt a háttérben. A népfőiskolai Bedekovich Lőrinc 

dióhéjban annyi volt, hogy régóta terveztük, készültünk több mint 10 éve megjelent az a 

törvény. Mivel települési értéktár nem volt, ezért automatikusan csak a megyéhez lehetetett 

felterjeszteni. Így, hogy lesz települési értéktár minden felterjesztett értéket elsőként itt 

szerepeltetni. Nem mehet automatikusan a megyéhez. Nem lehet átugrani a helyi értéktárat és 

a megyében előterjeszteni.  

A hivatalos adatlappal már dolgoztak, így meg is barátkoztak vele. Lehet ezt nagyon röviden, 

tömören kitölteni. Jászfényszarunak van több olyan értéke ami felterjeszthető a megyei 

értéktárba. Ne keljen kétszer kidolgozni ugyan azt az történetet, mert kétféle adatlapot produkál. 

Gyakorlatból ismerős család kereste meg Magdolnát, hogy segítsünk a megyei értéktár 

előterjesztésébe. A család elmondta szóban a nagy ipari vállalkozás történetük milyen helyi 

érték. Elmondta az előterjesztő, hogy nem képes leírni elektronikusan. Egy adatlap kitöltésében 

mindenki adjon segítséget a kitöltéshez, akik megkeresnek. Mindenki íróképes papíron vagy 

elektronikusan, de Mariska néni csak elfogja mondani. A helyi értékek vonatkozásában a 

rajtunk kívülálló személyek vonatkozásában ez az egyik kulcskérdés, hogy hogyan töltse ki a 

papírt és ki töltse ki a papírt. Biztos lenne olyan aki örömmel felterjesztene valamit és tudja 

ennek az eljárás rendjét.  

Győri János Bertalannak az az első számú kérdése, hogy ezt az adatlapot valakinek meg kell 

szerkesztenie olyan formába, hogy ez Jászfényszarun ez az űrlap lesz. 

Kovács Béláné Pető Magdolna javasolja a hivatalos formát annak érdekében, hogy ne keljen 

egy dologról két külön adatlapot felvenni, emiatt ezt egyszerűbbnek látja. 

Győri János Bertalannak az a véleménye, hogy most ezen az ülésen ezt az űrlapot mivel nem 

látjuk nem tudjuk elfogadni. Azt írja a törvény, hogy minimum hét ülést kell tartani de az első 

időszakban ez sűrűbb lesz. Az értéktárnak nevezett épület, kész állapotban van. Belátható időn 

belül lesz egy ünnepélyes átadása. Ezt követően párhuzamosan ezt az űrlapot elkészített 

formában jóvá lehet hagyni. Jelenleg összegyűjtött értékeket valakinek rá kell erre az űrlapra. 
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Javasolja, hogy Bordásné Kovács Katalin ezt az űrlapot állítsa elő, megfelelő és érthető módon, 

a törvénynek megfelelően. 

Kovács Béláné Pető Magdolna egy mintát kinyomtatott és ezt javasolja elfogadásra, mert 

logikus és könnyen kezelhető. 

Tóth Tibor elmondta, hogy a tárgyi dolgok egyértelműek. Tibor számára nem világos. 

Rostélyos kalács volt Jászárokszálláson is. Szőttes volt Fényszarun is és Jászberényben is. 

Véleménye szerint átfedések vannak és nincs meggyőződve arról, hogy a Fényszarui 

mézeskalács egy speciális mézeskalács. 

Kovács Béláné Pető Magdolna elmondta, hogy a feladatlapon mindig van egy fellelhetőség. 

A pióca nem fellelhető így azzal nem kell foglalkozni. 

Tóth Tibor véleménye szerint sok minden nem fellelhető amit Mariska néni vagy Józsi bácsi 

nekünk behoz dolgot.  

Kovács Béláné Pető Magdolna elmondta, hogy a csörsz árok több helyet érint így több 

települési értéktárba felvették. Ezt Kristófnak kellene megszemlélni, hogy az Árokszállási 

értékek közt benne van e. Csak a náluk levő szakaszt vették fel vagy többet is?  Olvashatjuk, 

hogy már megyén kívül is van Csörsz árok. Csomó kérdőjel van, amiről rendszeresen kell 

visszatérnünk. 

Hortiné dr. Bathó Edit elmondta, hogy amikor a viseletet beadták nem mint, Jászberényi 

viseletet adták be hanem mint jász viseletet. Nem különböztek a település viseletei. Javasolja, 

hogy a viseletet itt is kerüljön felvételre és minden településen. Ugyan így a hímzést is. Ami 

nem létezik azt ne vegyük fel mint pl a pióca. Gondoljuk el pl. Nagy Mihály kerékgyártó 

munkásságát, aki él még 40 évet, utána a munkásságából nem lesz már semmi.  

Győriné dr. Czeglédi Márta elmondta, hogy van nálunk egy kőműves ember Fáci Pali aki 

olyan dolgokat tud megcsinálni amit a mai kőműves és a mai építőipar nem. Az például helyi 

érték? 

Hortiné dr. Bathó Edit elmondta, hogy az az érték, amit mi értékelünk itt Jászfényszarun.  

Győriné dr. Czeglédi Márta javasolja, hogy a vasút mellett levő hatalmas juhar vagy ostor fák 

kerüljenek védettség alá. 

Hortiné dr. Bathó Edit elmondta, hogy többen is javasolták a Csörsz árkot. Itt is miért ne 

lehetne felvinni? Országos szinten és átnézetben fogják beterjeszteni.  Ugyan így vannak 

kunhalmok is.  

Győri János Bertalan véleménye szerint nagyon fontos, hogy űrlap legyen, melynek 

elkészítésére javasolja az egy hónapos határidőt. 

Kovács Béláné Pető Magdolna elmondta, hogy meghatározza a törvény, hogy milyen 

kategóriája van az értékeknek. Agrár élelmiszer gazdaság, ipari műszaki, természeti környezet, 

egészséges életmód, kulturális örökség, turizmus.  

Dr. Sándorné Győri Márta kérdése volt, hogy mi töltjük ki az adatlapot vagy a Mariska néni. 

Mert amit Mariska néni is kitölt az nem felel meg annak amit Editke mondott, mert ő azt mondta 

aki bejön az utcáról az lehet ezt az adatlapot bonyolultnak találja. Arra van e lehetőség, hogy 

egy „mezei” adatlapot töltessünk ki az emberekkel és amennyiben a többiek érdemesnek 
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találják akkor, jönne a törvényileg előírt adatlap ami feltétlenül szükséges ahhoz ha ezt 

szeretnénk tovább görgetni. Az a kérdés, hogy bárki benyújthat kérelmet vagy azt szeretnénk, 

hogy csak mi terjesztjük? 

Bordásné Kovács Katalin javasolja, hogy csinálhatunk egy egyszerű verziót is és lehet egy 

olyan amit csak mit használunk. 

Nagy Józsefné véleménye szerint jó lenne ha javaslatot lehetne tenni a helyi lapban. 

Győriné dr. Czeglédi Márta azt javasolja, hogy Katinka írjon egy cikket az újságba 

Hortiné dr. Bathó Edit elmondta, hogy más településeken az értéktár munkatársai vagy 

kulturális intézmény munkatársai terjesztik fel. Szinte nincs is olyan, hogy egy lakos bejön és 

kitölti.  

Győri János Bertalan javasolja, hogy két verzió készüljön egy egyszerűsített és egy a 

törvényes beadásra.  Kérte az észrevételeket a javaslattal kapcsolatosan. Mivel nem volt, 

szavazásra bocsájtotta. 

A Jászfényszarui Települési Értéktár Bizottság 8 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

3/2023. (VI.22.) Jászfényszarui Települési Értéktár Bizottság határozata  

Értéktárba történő felvételhez egyszerűsített adatlap elkészítéséről 

A Jászfényszarui Települési Értéktár Bizottság elfogadta és felkéri Bordásné Kovács Katalint 

az egyszerűsített felvételi adatlap elkészítésére. 

 

Győri János Bertalan kérte a további észrevételeket.  

 

Kovács Béláné Pető Magdolna kérdése volt, hogy hol kerülnek őrzésre ezek a 

dokumentációk?  

Győriné dr. Czeglédi Márta válasza volt, hogy a Könyvtárba. 

Bordásné Kovács Katalin elmondta, hogy nekünk van állandó nyitva tartásunk, viszont a 

felvett értékeknek a nyilvántartása az már az értéktárba kellene kerüljön. Úgy gondolja nem 

fognak hosszú tömött sorokba jelentkezni a lakosság részéről, hogy már pedig én ezt meg azt 

javaslom. Amiket már feltérképeztünk, és amit realizálni akarunk az ki is kell dolgozni. 

Dr. Sándorné Győri Márta kérdése volt, hogy ennek a bizottságnak van e mozgástere vagy 

csak azokat az értékeket lehet begyűjteni ami megfelel ezeknek a kritériumoknak? 

Bordásné Kovács Katalin ezt nekünk kell eldönteni. 

Dr. Sándorné Győri Márta példaként említi. hogy a „piócákról” nem tudott, de van e olyan 

mozgástér, hogy említést tegyenek róla annak érdekében, hogy megmaradjon az utókornak 

annak ismeretében is, hogy a megyéhez nem tudják felterjeszteni.  

Győri János Bertalan véleménye szerint elképzelhető, hogy lehet. Itt Fényszarun nem igen 

lehet hallani, de az idősebbek, ha elmentek egy szomszéd településre, akkor mindjárt azt 

mondták, hogy piócás vagy sárgalábú. Az emberek 90°% azt sem tudja miért mondják ezt az 

emberek. 
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Bordásné Kovács Katalin felhívja arra a figyelmet, hogy a helyi értéktár bizottság dolga, 

nemcsak az hogy össze gyűjtse a helyi értékeket, dokumentálja és lefűzze, hanem ennek a 

népszerűsítése is. Ennek a marketingjét is ki kell dolgozni, hogy hogyan tudjuk ezt megosztani. 

Nyilván a helyi lap, a helyi Facebook oldal, kötelező elem a helyi önkormányzat honlapján 

szerepelni kell az értéktár bizottságot. Fejlődni kell a korral, lehetne qr kódos megoldás is, 

beolvasást követően kiadja adott emlékműnek a cikkét a városi honlapon.  

Győri János Bertalan véleménye szerint akkor nyissunk honlapot, amikor mindennel kész 

vagyunk. 

dr. Farkas Kristóf Vince a  „pióca” egy jó példa arra, hogy érték volt. Most is érték attól, hogy  

nincs jelen pillanatban, de igazából meg van. A turai határban nem régiben találtak piócát, egy 

tanyának a kútjában. Értéknek lehet tekinteni nyilván a felhasználási területe nem az már ami 

volt. 

Ördögné Czeglédi Mária elmondta, hogy valóban a Sóstó és a Gyékényes volt az ahol volt 

pióca. Kiszáradt a Gyékényes és a Sóstó is. A tavat időközben rekurtiválták, de 2000- ben olyan 

magas csapadékmennyiség hullott le, hogy a Gyékényesbe újra volt víz. Csónakot telepítettek 

és előkerült a pióca is. A körülmény, ha megfelelő, akkor a természet képes újratermelni magát.  

Kovácsné Pető Katalin véleménye szerint legyen többféle kategória, természeti és agrár 

kategória.  

Kovács Béláné Pető Magdolna önálló honlapot nem gondol erre, hiszen van a városi.  

Baranyi Anita: véleménye szerint nem kell, hogy új honlap legyen, ennek kell alrészét 

képezze.  

Kovács Béláné Pető Magdolna véleménye szerint nem lehet mindent megnyitni telefonon. 

Győri János Bertalan javasolta, hogy lépjenek tovább a témában.  

Bordásné Kovács Katalin kérdése volt, hogy mikor találkozzunk legközelebb? 

Győri János Bertalan válaszában elmondta, hogy mikor az értéktár ünnepélyes átadása lesz. 

2 hónapon belül lesz ez.  

Győriné dr. Czeglédi Márta javasolja, hogy Kulturális örökség napjára tegyük.  

Győri János Bertalan elmondta, hogy következő a meghívóba, szakmai tanulmány szervezése, 

ami véleménye szerint most nem aktuális.  

Bordásné Kovács Katalin elmondta, hogy saját ötlete volt, hogy nézzenek meg a megyében 

működő értéktárakat ismeretszerzés céljából. Szívesen megszervezi, ha igény merül fel rá. 

Győri János Bertalan kérte a további észrevételeket.  

Bordásné Kovács Katalin mi lenne ha, rászánnánk 10 percet és szavakban összeírjuk, hogy ki 

mit gondol helyi értéknek. 

Győriné dr. Czeglédi Márta javasolja a „Hét vezér” fákat, az Öregerdőben a 200 éves tölgyfát 

és a vasút melletti fákat. 

Bordásné Kovács Katalin javasolja a Sárkánygödört és piócákat. 
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Kovácsné Pető Katalin javasolja a Rostélyos kalácsot és néhai Szilágyi Dezsőt mint fafaragót.  

Kovács Béláné Pető Magdolna véleménye szerint érdemes lenne egy kiállítást megszervezni, 

Szilágyi Dezső munkásságaiból. Dezső munkássága az elsők között lenne amit érdemes lenne 

kidolgozni, nyilván ha a felesége is egyetért.  

Győriné dr. Czeglédi Márta a Pedagógus emlékművet is ide sorolná, országosan sincs.  

Kovács Béláné Pető Magdolna elmondta, hogy Ifj. Bedekovich, település szülöttje apja után 

a második leghíresebb mérnök.  

Kovácsné Pető Katalin: javasolta az óvoda gesztenye fáit, és a sportpálya eperfáit ahol a 

selyemhernyókat neveltek.  

Győri János Bertalan: 

A futballpálya melletti eperfákhoz kell írni, hogy epres település rész. Mondhatnánk 1557-ben 

Jászfényszaru megközelíthetősége.  

dr. Farkas Kristóf Vince véleménye szerint Kiss József hagyatékát is be kellene emelni. 

Győriné dr. Czeglédi Márta Kiss Tanárúr teljes hagyatéka igen helyi érték, mert még olyan 

időszakba csinálta, hogy senkinek nem jutott eszébe hogy az érték az érték. 

Bordásné Kovács Katalin Kiss Tanárúr hagyatékát fel kell terjeszteni, tiszteletre méltó. 

Vállalja, hogy kiírja Tóth Tibi könyvéből az összegyűjtéseket, hozzátéve a mostani 

javaslatokat. Kéri, hogy a kiküldött lapra mindenki írja rá az e-mail és azt a telefonszámos 

elérhetőségét. 

Győri János Bertalan Mielőtt lezárnánk a napirendek tárgyalását egy dolgot tisztázzunk. Úgy 

látja, hogy a szervezés, meghívó meg a napirendi pontok egy helyre kerüljenek, az a javaslata, 

hogy a művelődési házhoz kerüljenek. Ne küldözgessük egymásnak, mert csak össze 

keveredünk. Ami csak a szükséges (amit fel kell rakni a honlapra) az a rész kerüljön át Anitához   

Dr. Sándorné Győri Márta kérdésként fogalmazta meg, hogy amikor össze írjuk ezt a listát, 

valamilyen szempont rendszer szerint csoportosítsuk őket? pl: épületek, civil szervezetek, 

természeti értékek… 

Győri János Bertalan javasolta az értékek csoportosítását. Kérte a további észrevételeket. 

Mivel nem volt megköszönte a részvételt, majd az ülést bezárta.  

 

 

 

………………………………    …………………………… 

Győri János Bertalan      Baranyi Anita 

elnök              jegyzőkönyvvezető 

 


